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BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 11 november 2020 i &rende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 6-2020-14)

ANMALARE US, medlem i YGK

ANMALD VE, medlem i ZGK

SAKEN Fraga om asidosattande av sdkerhet vid golfspel
Bakgrund

Den DD MM 2020 spelades tavlingen Teen Tour pa XGK. I tdvlingen deltog VE som spelade
ibollen bakom bl.a. FW. Tavlingen var en s.k. forbundstévling, vilket innebér att ett
bestraffningsédrende enligt RF:s stadgar ska avgoras av Svenska Golfférbundets Juridiska

Namnd som f6érsta instans.

Yrkanden m.m.

US har anmalt VE {or farligt spel i samband med den aktuella tdvlingen och yrkat pd en

tillrattavisning som pafoljd. Han har sammanfattningsvis gjort gallande att VE spelat in

mot green pa hal 5 och traffat FW pa ryggen precis nér denne ldmnat greenkanten och
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innan han kommit fram till sin vagn som var parkerad vid foregreen. Han har vidare

anfort att VE haft ca 200-220 meter kvar till mitten av green nar han gjorde sitt inspel.

VE har bestritt att han gjort sig skyldig till farligt spel, men medgett att bollen traffat FW
och att en tillrattavisning ar en rimlig pafdljd. Han har uppgett bl.a. f6ljande. Han vantade
ca fem minuter pa att spelarna framfér skulle bli klara pa greenen och missade sedan néir
han slog. Han trodde att bollen skulle bli kort in mot de spelare som ldmnat green for att
gd mot hal 6 och sdg inte nér bollen traffade FW. Det var forst ndr han kom fram till bollen
som han sag att den 1&g ca 10-15 meter kort hoger om flaggan. Nar han fick kontakt med

FW mellan hal 11 och hal 12 bad han om ursakt for det intraffade.

Juridiska Namnden har avgjort &rendet pa handlingarna efter att parterna beretts tillfélle

att slutfora sin talan.

Skal for beslutet
Rittsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan medlem i en idrottsférening bestraffas for att ha
brutit mot ett specialférbunds, ett specialdistriktsférbunds eller en annan tavlings-
arrangors tavlingsregler. Vid spel pa en golfbana géller Regler for golfspel antagna av

The Royal and Ancient Golf Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association
(USGA) och Svenska Golfférbundet (SGF). Dessa regler ar sddana tavlingsregler som avses

114 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Avregel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgar bl.a.
att en golfspelare ska vara hdnsynsfull mot andra och varna om andras sékerhet. Det
innebar att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska forsakra sig om att
ingen befinner sig inom ett omrade dar det finns risk for att traffas av bollen (den s.k.

riskzonen).
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For bestraffning kravs att den anmélde spelaren har handlat uppsatligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshéndelser kan inte bli foremal f6r bestraffning. For att

nagon ska bestraffas krivs att anmalaren kan styrka det som péstas i anmaélan.
Juridiska Namndens bedémning

Genom VEs egna uppgifter och utredningen i évrigt ar det utrett att hans boll traffade
FW och att FW befann sig i den s.k. riskzonen. VE borde, eftersom han varit medveten
om spelarna pa greenomréadet i bollen framfdr, ha forstatt att det fanns en risk for att
FW skulle kunna traffas av bollen. VE har ddrmed asidosatt sdkerheten vid golfspel pa
ett sddant satt att han ska bestraffas enligt 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar.

Vid valet av pafoljd for forseelser enligt 14 kap. RF:s stadgar ska man gora en samlad
bedémning av omsténdigheterna i det enskilda fallet. Ar férseelsen med hénsyn till
omsténdigheterna att anse som ringa far endast tillrdttavisning utdomas (se 14 kap.

3 och 7 88 RF:s stadgar). Normalpafdljden nér en spelare traffat eller varit mycket néara
att traffa en person ér avstdngning. Nar spelaren inte forstatt att bollen skulle kunna
traffa en person iriskzonen kan det dock i vissa fall vara tillrackligt med en

tillrattavisning.

Det har i drendet inte gjorts géllande att den aktuella férseelsen ar grov. FW befann sig
pa ett relativt langt avstand fran VE nér denna spelade in mot green och FW har inte
asamkats nagra allvarliga personskador. Och &ven om VE inte iakttagit den forsiktighet
som kravs bor hansyn tas till hans laga alder (13 ar vid forseelsen) och till det faktum att

han varit dngerfull och, savitt kéant &r, inte tidigare har brutit mot 14 kap. RF:s stadgar.

Vid en sammantagen bedomning av omstandigheterna i drendet anser Juridiska

Namnden att det ar tillrackligt att VE 4doms en tillrdttavisning.
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BESLUT

Juridiska Namnden adémer, for forseelse mot 14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar, VE en

tillrattavisning.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Box 11016, 100 61 Stockholm

senast den 2 december 2020.

Svenska Golfforbundet
Juridiska Namnden

Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, Peter Danowsky, Martin Rhodin, Elena Perrone
och Annika Rudestad. Enhalligt.



